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Vážení občané,

Koncem minulého roku se uskutečnilo 
další jednání zastupitelstva obce, na kte-
rém byl také schválen rozpočet na rok 2024 
a konkrétní investiční stavby a opravy obec-
ního majetku. Mezi schválené akce patří na-
příklad tyto:

- Polyfunkční učebna (virtuální realita) 
v základní škole, získali jsme dotaci, pro-
bíhá veřejná zakázka na zhotovitele akce 
v hodnotě 5,3 mil. Kč

- Snížení energetické náročnosti budovy 
Dobrá čp. 5 (šatny Sparta), dokončuje-
me projekt a připravujeme podání žádos-
ti o dotaci, 

- Chodník k  PENNY Marketu, je podá-
na žádost o  dotaci, proběhla soutěž na 
zhotovitele a  realizace stavby v  hodnotě 
7 mil. Kč bude zahájena na jaře,

- Okružní křižovatka silnic II/648 
a  III/4773 h, je dokončen projektu pro 
stavební a  uzemní rozhodnutí, probíhá 
povolovací řízení, 

- Obecní dům čp. 231, probíhá veřejná za-
kázka na zhotovitele projektu pro staveb-
ní povolení,

- Tréninkové hřiště Sparta, je dokončena 
variantní studie, probíhá výběr varianty 
a pak bude zahájena veřejná zakázka na 
zhotovitele projektové dokumentace, 

- Oprava střechy ZŠ Dobrá nad pavilonem 
F části B a C (stará škola u hlavní silnice) 
probíhá veřejná zakázka na zhotovitele 
stavby v hodnotě 4,5 mil. Kč, 

- Rekonstrukce interiéru v budově čp. 230 
(obecní úřad), probíhá veřejná zakázka na 
zhotovitele akce v hodnotě 1,5 mil. Kč, 

Kompletní soupis letošních investičních 
a neinvestičních akcí si můžete prohlédnout 
na webových stránkách www.dobra.cz jako 
přílohu č. 4 k schválenému rozpočtu na rok 
2024. 

Každoročně u příležitosti akce Velká Do-
berská, která proběhne v  sobotu 31. srpna 
2024, předáváme Ceny obce. Proto bych 
rád požádal všechny zájmové organizace, 
členy zastupitelstva a samozřejmě i Vás ob-
čany o předložení návrhů na ocenění do 30. 
dubna 2024. Návrhy se podle schválených 
pravidel předkládají v písemné podobě sta-
rostovi obce. 

Máme pro vás sdělení o  výsledku Tří-
králové sbírky v  Dobré. Koledníci přines-
li své pokladničky na obecní úřad, kde 
byly rozpečetěny a  jejich obsah spočítán. 
V  naší obci bylo letos vybráno nádherných 
122.765,- Kč, což je opětovně více než v mi-
nulém roce. Vaše fi nanční dary podpoří 
poskytování sociální pomoci těm nejpotřeb-
nějším. Ještě jednou tímto všem dárcům, 
a  především šikovným koledníkům moc 
děkuji. 

A na závěr mi dovolte, abych Vás pozval 
na jednání zastupitelstva obce, které se usku-
teční v pondělí 11. března 2024 od 17 hodin 
v multifunkčním sále základní školy. Zasedá-
ní je veřejné, a proto zveme všechny občany 
- přijďte se zeptat na to co Vás zajímá.

Ing. Jiří Carbol
starosta obce
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PLESOVÁ SEZÓNA ZAČALA

OBECNÍ PLES
Jako první byl v Dobré ples obecní. Ko-

nal se v sobotu 13. ledna v sále základní ško-
ly. Vstupenky byly vyprodané, místa v  sále 
všechna obsazená, kapela la Fiesta nala-
děná a ples mohl začít. Bylo vidět, že tento 
ples je velice oblíbený, byly zde zastoupeny 
všechny věkové kategorie, od mladých lidí 
až po seniory.

Taneční parket byl po celou dobu ple-
su plný, vsuvkou byl taneční program, kde 
se mohli hosté podívat, jak se tančí swing, 
a  také se jej mohli naučit. Někomu to šlo 
lépe, jinému hůře, ale radost z  toho měli 
všichni.

Díky našim partnerům si většina zúčast-
něných odnášela domů věcné výhry. Dovol-
te mi nyní, abych poděkovala všem, kteří 
přispěli a svým darem podpořili náš obecní 
ples. 

Děkujeme společnostem: JEWA s.r.o., 
ANILA s.r.o., Autovrakoviště MILATA 
s.r.o., PORDEX s.r.o., TĚŠÍNSKÉ JAT-
KY HOLDING s.r.o., Frýdecká skládka 
s.r.o., Obec Dobrá, Sharp s.r.o., VÚHŽ 
a.s., manželé Hanákovi, Hyundai Motor 
Czech s.r.o, Řeznictví a uzenářství Carbol, 
SANTINI Cosmetic, Lesostavby Frýdek-
-Místek a.s., Pálenice – p. Březina, Kou-
pelny Ptáček a.s., MVDr. Aneta Pierzy-
nová, paní Šárka Romanidisová, včelaři 
z  Dobré, Myslivecký spolek Vrchy Dobrá 
Pazderna, paní Soňa Lišková, Centrum 
radosti, Krmiva pro zvířata – pan Karel  
Klimek, Kascar s.r.o., Kleinwachter s.r.o., 
Tip Cars, Pekařství Vaněk, Damija elektro 

s.r.o., Studio MAJAfit, TS a.s., Ekomat 
spol. s.r.o.,  Erste Grantika Advisory, a.s., 
E+Mplus s.r.o., ASA Expert a.s., K2 sta-
vební Moravia s.r.o., BONFIN s.r.o., Arca-
da Design a.r.o., Jankostav s.r.o., Galante-
rie-paní Březinová, Jezdecký klub Silesi-
an, VOJKOVSKÝ – STAVBY s.r.o., paní 
Petra Pernicová, pekárna – pan Vaněk, 
paní Slávka Poláková, pan Marek Polák, 
Automotoslužby – Mlčák Libor, Nutriční 
centrum – paní Hunčárová, Zdravá výživa 
– paní Jursová, Lékárna zdraví.

Všem, kteří se jakkoli podíleli na přípra-
vě plesu, jeho pořádání a následném úklidu, 
chci ze srdce poděkovat. Vy, kteří jste se byli 
na plese pobavit, jste si zajisté odnesli pěkné 
vzpomínky a protancované střevíce. Tak za 
rok zase na shledanou..

Ludmila Baranová, místostarostka obce

HASIČSKÝ  PLES
Dva týdny na to se konal hasičský ples. 

I  my hasiči jsme měli plný sál našich příz-
nivců. Někteří náš ples navštěvují již tradič-
ně, ale objevily se u  nás i  nové tváře. Jako 
již tradičně nás celým večerem doprovázela 
kapela BRATRANCI. Jejich podání hitů je 
skvělé, sem tam opráší hity ze 70. a 80. let, 
a  to je naše mládí, na to my slyšíme a  tan-
cujeme o  život. Hosté hasičského plesu již 
vědí, že během večera proběhne vystoupení, 
které sami nacvičujeme, sami režírujeme 
a pokud je to v našich silách, tak i vyrobíme 
rekvizity. Neodmyslitelnou součástí našeho 
vystoupení jsou také kostýmy, za jejichž za-
půjčení děkujeme Národnímu divadlu Mo-
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ravskoslezskému a svatebnímu salonu Karin 
v Ostravě, kteří nám velice ochotně vždy po-
mohou.

Děkuji panu Michalovi Návratovi a panu 
Davidovi Herníkovi, že nelenili a  náš ples 
přišli zdokumentovat. 

I nás podpořili místní podnikatelé a da-
rovali nám pro hosty pozornosti, které si ti 
šťastnější odnesli domů.

Velice tak děkuji: 

JEWA s.r.o. ,  Autovrakoviště MILATA 
s.r.o., PORDEX s.r.o., TĚŠÍNSKÉ JATKY 
HOLDING s.r.o.,  Obec Dobrá,  VÚHŽ 
a.s.,  Hyundai Motor Czech s.r.o, Řeznictví 
a  uzenářství Carbol, SANTINI Cosmetic,  
Pálenice – p. Březina, Koupelny Ptáček 
a.s.,    paní Šárka Romanidisová, včelaři 
z Dobré, paní Soňa Lišková, slečna Marie 
Lišková Centrum radosti, Krmiva pro zví-
řata – pan Karel  Klimek, Kascar s.r.o.,  
Tip Cars, Pekařství Vaněk, Damija elektro 
s.r.o., Studio MAJAfit,  Arcada Design 
a.r.o.,  Jezdecký klub Silesian,  paní Petra 
Pernicová, paní Slávka Poláková, pan Ma-

rek Polák,         Pivovar Radegast a.s.,  Toro-
la racing s.r.o., Kačabar,  Automotoslužby 
– Mlčák Libor, Nutriční centrum – paní 
Hunčárová, Galanterie – paní Březinová, 
ZDV Nošovice,  Eurobit – čerpací stanice 
s.r.o.,  autoservis – Ivo Janulek, Zubárna 
s.r.o., Ing. Radim Burger, pekárna – pan 
Vaněk, Zdravá výživa – paní Jursová,  Lé-
kárna zdraví, Barvy laky – pan Ramík, Cy-
kloservis nad Řekou, Maxim self Service  
restaurant,Hotel Silesia – paní Imričko-
vá,  Monikafe – paní Kozlová.

Děkuji všem hasičům a  hasičkám za 
krásný ples, který připravili, kapele Brat-
ranci za jejich celovečerní hudební produk-
ci, paním kuchařkách ze školní kuchyně za 
vynikající večeři, a  Vám všem, kteří jste se 
přišli na náš ples pobavit, odreagovat se od 
všedních dnů, povyrazit si z kopýtka. 

Když jsme se nad ránem vraceli domů, 
měla jsem v  sobě krásný pocit, že se večer 
vydařil, lidé se pobavili a náš ples si prostě 
užili.

Ludmila Baranová,  
starostka SDH Dobrá

Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2024  probíhat každou první středu v měsíci 

 v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny: 6.3., 3.4., 15.5., 5.6., 3.7., 7.8., 4.9., 2.10., 6.11., 4.12. 2024.

Termíny uzávěrek  
Doberských listů na rok 2024

Pondělí 
4.3., 8.4., 6.5., 3.6., 1.7., 5.8., 2.9., 7.10., 4.11., 2.12. 2024   

příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.
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Místní poplatky 

POPLATEK ZE PSů 
– sazba poplatku činí za jednoho psa ročně 
200 Kč. Za každého dalšího psa téhož ma-
jitele se poplatek zvyšuje o 50 % ze sazby – 
tedy 300,- Kč.     

Poplatek ze psů se platí ze psů starších 
3 měsíců. 

Uhraďte převodem na účet číslo: 
168 197 5309/0800,  VS: 1341 + čp.

POPLATEK  JE  SPLATNÝ 
DO  31. 3. 2024

------------------------------------------------------

POPLATEK ZA ODPADY  

– sazba poplatku pro fyzickou osobu činí 
650 Kč.

Děti od 11 - 15 let včetně – ve výši 50 % saz-
by.

Osvobozeni od poplatku jsou:  - děti do věku 
10 let včetně 

- občané obce Dobrá starší 80 let včetně.

Poplatek za odpady z  vlastnictví nemovité 
věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stav-
bu pro rodinnou rekreaci, ve které není při-
hlášena žádná fyzická osoba a která je umís-
těna na území obce, činí 650,- Kč.

Uhraďte převodem na účet číslo: 
168 197 5309/0800,  VS: 1337 + čp.

- do poznámky uvádějte, za koho odpady 
platíte – vypište jednotlivé osoby – nestačí 
napsat rodina Košťálová – platba nebude 
přiřazena do doby, než doložíte, za koho 
konkrétně byla provedena
(zaplatíte-li převodem, známka na popel-
nici Vám bude zaslána domů) 

POPLATEK JE SPLATNÝ  
DO 30. 9. 2024

Tašky na třídění odpadu  
od společnosti EKO-KOM a.s.

Od února roku 2024 budou po zaplacení poplatku za odpady vydávány sady tašek na 
třídění komunálního odpadu od společnosti EKO-KOM a.s., které nám všem usnad-
ňují třídění odpadu přímo v naších domovech. Tašky jsou tří barev, po jejich naplnění 

je – prosím – vysypejte do nádoby podle příslušné barvy – děkujeme.

Sada se skládá z tří tašek: 
MODRÁ – papír
ŽLUTÁ – plast

ZELENÁ  – sklo

Občanům, kteří již poplatek za odpady uhradili v průběhu měsíce ledna roku 2024 
budou tašky doručeny na jejich adresu.
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Třídění potravinářských olejů z domácností
Nádoby na oleje jsou umístěny u Večerky Řehák směrem na Nošovice, dále pak u školního 
hřiště – naproti palírny pana Březiny.

Také je můžete odevzdat v našem sběrném dvoře.  

www.recyklujolej.cz
V roce 2023 dochází k čerpání dotace z Výzvy č. 0382 – Kreativní vouchery  

v rámci Národního plánu obnovy – iniciativa Kreativní vouchery  
komponenty 4.5 Rozvoj kulturního a kreativního sektoru s názvem:  

Eko PF_Kreativní voucher.
Projekt je realizován za finanční spoluúčasti Evropské unie prostřednictvím 

Národního plánu obnovy a Ministerstva kultury České republiky.

Máme recept  
na čistou přírodu

Recykluj-olej.indd   11 17.10.2023   14:26
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Lednový sobotní večer třináctého  
patřil obecnímu plesu.

Vše bylo třeba dopředu pečlivě domluvit, nachystat, vyzdobit...
Povedlo se! Ples byl mimořádný. Sál praskal ve švech, muzika hrála, lidé se bavili.
A přece jen – celou tu sváteční atmosféru něco pokazilo!
Zmizela jedna z květinových výzdob schodiště.
Zřejmě se někomu natolik zalíbila, že ji musel mít doma...
Je smutné, že věci, na které není vidět, se ztrácejí.
Ale i tak – příští obecní ples bude vyzdoben ještě krásněji!
A budeme věřit, že už nikdo po ničem nezatouží.

Markéta Skarková, členka kulturní komise

Pozvánka
Komise pro rodinu a občanské záležitosti při radě obce Dobrá

vás zve na přednášku

Dopravní předpisy

Přednáška se uskuteční dne  28. 2. 2024 od 16 hodin
 v hasičské zbrojnici v Dobré.

Nejste si jisti, zda znáte dobře pravidla silničního provozu?
Nevyznáte se v novinkách?

Uběhlo už mnoho let od zkoušek v autoškole?

Pro Vás je přednáška určena. Přijďte a dozvíte se o novinkách
                  a můžete si také připravit dotazy pro lektora.
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Novinky z Dobrosadu
Projekt revitalizace obecního sadu je 

jedním ze dvou vítězných projektů, které 
loni vzešly z hlasování občanů v rámci parti-
cipativního rozpočtu obce Dobrá. Od listo-
padu, kdy byl projekt schválen, nezahálíme 
a drobnými krůčky se snažíme přiblížit cíli. 
Tím je snadno dostupné místo v přírodě vy-
tvořené s respektem k okolnímu prostředí. 

Na vytvoření podoby Dobrosadu s námi 
spolupracuje krajinářka Ing. Iva Škrovová, 
jejíž rukopis je otištěn například v Klimko-
vickém lesoparku, ostravském parku Hra-
bovjanka nebo v  připravovaném lesoparku 
Marlenka. Věříme, že její funkční pohled 
na krajinu a  citlivý přístup k  přírodě pove-
de k  vytvoření unikátního místa, na které 
budeme v budoucnu hrdí a budeme jej rádi 
navštěvovat. 

Díky geodetovi máme nyní precizní 
zaměření pozemku sadu, na něž mohou 
navázat plánovací práce paní krajinářky. 
Ta připraví koncepci a  spočítá rozsah po-
třebných prořezových prací, které budou 
z  bezpečnostních důvodů a  časové nároč-
nosti svěřeny profesionální firmě (včetně 
zpracování části dřeva, především náletů). 
Odborný dohled nad výběrem stromů k pro-

řezu a  plánovanou novou výsadbou vyko-
návají pomolog Tony Skřipčák a  zástupce 
spolku zahrádkářů Čestmír Jež. Některé 
zachovalé dřeviny či torza stromů budou 
v  sadu použity na vytvoření broukovišť 
a  dalšího inventáře. Samozřejmostí je, že 
před prořezem zažádáme standardní cestou 
o povolení k prořezu. I proto se ze všech sil 
snažíme, aby vše zmíněné proběhlo před 
začátkem vegetačního období. S  jarním 
oteplením a  prodlužujícími se dny bychom 
rádi uspořádali v  sadu první dobrovolnou 
brigádu, která bude jak příležitostí se spo-
lečně sejít v  terénu, tak pokročit v pracích, 
abychom Dobrosad zpřístupnili co nejdříve. 
V nejbližší době odvysílá reportáž o našem 
projektu také Česká televize. Jakmile bude 
známo přesné datum, zveřejníme jej na 
Facebooku Dobrosadu, kde pravidelně in-
formujeme o všech aktualitách.

Rádi bychom poděkovali vedení obce 
za podporu a hledání vhodných procesních 
řešení.  Děkujeme také zástupcům obce 
(především p. Peterkovi a p. Chýlkovi), kteří 
s námi projekt posouvají vpřed.

tým Dobrosadu (Markéta Kozlová, 
 Markéta Jedličková, Tomáš Berka)

Návrhy pro participativní rozpočet 2025
Se začátkem Února na také začalo ob-

dobí pro podání návrhu pro participativní 
rozpočet na rok 2025. Zastupitelstvo obce 
schválilo na svém jednání dne 12.6.2023 
„Zásady participativního rozpočtu obce 
Dobrá“, kterými se tento proces řídí. Par-
ticipativní rozpočtování je postup, kdy 

občané mohou vstoupit do rozpočtového 
procesu a  ovlivnit tak, na co budou vyna-
loženy veřejné finance. Občané tak mohou 
rozhodovat o části peněz z obecního rozpoč-
tu společně se svými volenými zastupiteli. 
Jednotlivé návrhy musí splňovat náležitosti 
dle zásad participativního rozpočtu, z  nich 
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Vzpomínky pana Miroslava Dobeše z Dobré:  
škola Novinky z Dobrosadu

Nedaleko ode mne bydlí doktor práv Mi-
roslav Dobeš. Žije v naší obci od roku 1974, 
desítky let pomáhá včelařům v okolí Dobré. 
Domluvili jsme se, že uděláme rozhovor do 
Doberských listů. Když jsme si spolu povída-
li, zjistil jsem, že má velmi poutavé a zajímavé 
vzpomínky, které by vydaly na několik článků 
a bylo by škoda se o ně nepodělit se čtenáři. 
Nyní se spolu ponoříme do jeho dětství:

Mé dětství bylo výrazně odlišné oproti 
tomu, jak ho prožívají děti dnes. Bydleli jsme 
pod Prašivou na Kamenitém, kde jsme tehdy 
neměli elektřinu ani vodovod. V té době nebyla 
televize ani rádio, byly maximálně noviny. Ani 
jednotné zemědělské družstvo neexistovalo. 
Abychom se nějak uživili, chovali jsme krávy 
a prasata.

Musel jsem opravdu hodně pracovat. Po-
máhal jsem na poli sbírat brambory a kameny. 
Když mi bylo kolem dvanácti let, nosil jsem 

kbelíky vody od potoka. Vyléval jsem je do dvou 
nebo tří dřevěných nádob, kterým se říkalo 
džbery. Maminka vodu používala pro krmení 
krav a  prasat. Někdy bylo hodně sněhu, na-
padlo třeba šedesát centimetrů nebo víc. Bylo 
nutné tu nadílku odházet, abych mohl chodit 
s kbelíky k potoku a zpátky.

Vedle školy jsme měli pole. Jednou tatínek 
ode mne potřeboval pomoc, tak zaklepal na 
dveře učebny a  řekl učiteli „potřebuju Mirka 
za pluh“, učitel mne bez problému pustil.

Do školy jsem kvůli války moc nechodil. 
Tehdy byly první čtyři, nebo pět, tříd ve škole 
pod Prašivou, tam, kde je teď rekreační středis-
ko pro děti Višňovka. Nastoupil jsem do školy 
v  roce 1943. Učil nás tehdy německý učitel, 
jmenoval se Hans Fidor, měl takovou dlouhou 
třímetrovou tyč, kterou nás bil po hlavě. My 
jsme totiž neuměli německy a on neuměl slovo 
česky, nedokázali jsme se nic naučit, proto nás 

nejdůležitější je finanční limit, který činí 
1 mil. Kč bez DPH.

 Termín pro přijímání návrhů je od 
1.2.2024 do 31.3.2024.

Následně budou tyto návrhy formálně 
zkontrolovány a  vyhodnoceny, zda splňují 
veškeré náležitosti. Poté budou úspěšné ná-
vrhy představeny veřejnosti a následně pro-
běhne hlasování občanů, které určí vítězný 
projekt(y) a  pořadí ostatních. Realizovat 
bude možno maximálně tři návrhy dle pořa-
dí z hlasování, a pouze tehdy, když v součtu 
opět nepřesáhnou 1 mil. Kč bez DPH.

Veškeré podrobnosti, zásady a potřebné 
přílohy jsou k dispozici:
https://www.dobra.cz/obecni-urad/doku-
menty-ke-stazeni/participativni-rozpocet/

Pokud si nejste jisti co vše je potřeba 
k  návrhu připravit, případně nevíte jak 
na to, nebojte se na nás obrátit, rádi Vám 
poradíme jak na přípravu podkladů pro 
návrh, a  pokud bude potřeba určitě Vám 
pomůžeme.

Pavel Peterek, místostarosta
Marcela Kolková, 

 vedoucí finančního odboru
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mlátil. Ale naučil nás písničky a já jsem zpíval 
rád. Po půl roce od doby, kdy jsme začali chodit 
do školy, budovu převzalo gestapo, takže jsme 
přestali studovat.

V květnu 1945 přišlo osvobození, v červnu 
začala škola výuku v češtině na stejném místě. 
Přes prázdniny jsme dohnali dva roky studia. 
Později jsem začal chodit do měšťanské školy 
v  Raškovicích. Chodili jsme tam se spolužáky 
pěšky a když bylo hodně sněhu, museli jsme se 
přizpůsobit. Setkali jsme se všichni u Kohutky, 
pak šli kluci vepředu a ušlapávali chodník pro 
jiné kluky a pro holky. Po padesáti metrech se 
kluci vyměnili. To samé platilo pro cestu zpát-
ky, u Kohutky jsme se zase rozešli.

Nechali jsme si vyrobit lyže. S bráchou jsme 
porazili jasan, dovezli ho ke stolaři a on nám 
zadarmo udělal dvoje lyže. Pak jsme na nich 
jezdili do školy do Raškovic, sami jsme si vytvo-
řili lyžařskou stopu. Po té cestě formani vozili 
fůry dřeva do Starého města, kde byla pila. 
Jednou nás napadlo vzít si špagát, ten jsme za-
chytili za jejich vůz a nechali se táhnout. Když 
to forman zjistil, potichu šel dozadu a šlehl nás 
bičem – pak už jsme to vícekrát neudělali.

V dalších listech si můžete přečíst napří-
klad o tom, jak v dětství pracoval s ovcemi na 
salaši, jak se bavil výrobou elektrických zaří-
zení, jak hrál na Prašivé muziku.

Petr Salamon

Základní škola Dobrá informuje…
TRADIČNÍ TURNAJ V DODGEBALLU

Dodgeball je speciální druh vybíjené, kdy 
proti sobě soupeří dvě družstva. Každé druž-
stvo má 5 hráčů na hřišti, kdy se snaží „vy-
řadit ze hry“ protihráče z palubovky. Tým vy-
řadí protihráče tak, že ho buď vybije míčem, 
anebo chytí hozený míč od protihráče. 

Školního turnaje v této populární hře se 
zúčastnilo téměř 60 hráček a hráčů z 6. až 
9. tříd. Turnaj byl rozdělen na dvě kategorie 
– v první kategorii byly 6. a 7. třídy, v druhé 

kategorii byly 8. a  9. třídy. První kategorii 
vyhrála třída 7. C, která předvedla v našich 
tělocvičnách nejlepší výkon, takže zaslou-
ženě vyhrála. Pomyslné stříbrné medaile si 
odnesli žáci 7. A. Třetí místo vybojovala tří-
da 6. A. Ve druhé kategorii pak přesvědčivě 
vyhrála třída 9. A, která si šla za vítězstvím. 
Druhý skončil tým 8. C, který dokázal zvítě-
zit i nad staršími protihráči. Třetí místo pak 
skončilo u 9. D. Úspěšné týmy dostaly ceny 
v podobě sladkostí. 

Chtěl bych poděkovat všem zúčastně-
ným žákům, kteří předvedli suprové týmové 
výkony, ale také příkladné sportovní chová-
ní. Za toto palec nahoru! Zároveň chci po-
děkovat Klubu rodičů za finanční podporu 
turnaje a také paní Šárce ze školního bufetu 
za přípravu balíčků s  odměnami pro první 
tři týmy obou kategorií.

Mgr. Petr Krus
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DOBERSKÁ TARZÁNIE

V pátek 12. ledna se nejmladší žáci naší 
školy zúčastnili sportovní soutěže DOBER-
SKÁ TARZÁNIE. Konal se již druhý ročník 
této soutěže a  tentokrát se zapojilo celkem 
72 žáků (v loňském roce to bylo pouze 30). 
Naším cílem bylo včlenit do soutěže větší 
počet sportujících žáků, a proto každou tří-
du reprezentovala dvě šestičlenná družstva 
– družstvo A a družstvo B.

Soutěž žáci zahájili pokřikem: „Tar-
zánie, tam to žije, zdoláme ji jako zmije. 
Těšíme se velice, i  když nejsme opice!” 
A  následně se postupně vystřídali v  zdolá-
vání zajímavé překážkové dráhy skoro jako 
z džungle. Po trati totiž na žáky čekaly nejen 
překážky, ale i exotická zvířátka, která je po 
celou dobu zdolávání tratě provázela. Žáci 
přebíhali a  přeskakovali lavičky, vybíhali 

po šikmé lavičce na žebřiny, ručkovali po 
žebřinách k  lavičce, po které sklouzli dolů, 
přeskakovali překážky, zdolávali běh mezi 
kužely a  nakonec podlézali tunel z  laviček 
zakrytých žíněnkami. Následně doběhli ke 
kamarádovi z družstva a předali štafetu.

V tělocvičně byla po celou dobu bouřlivá 
atmosféra. Žáci se vzájemně povzbuzovali 
a  bojovali s  velkým nadšením a  zapálením. 
Na závěr proběhlo vyhodnocení, předání 
diplomů, účastnických listů, drobných cen 
a medailí zhotovených na 3D tiskárně. Pře-
kvapivé bylo vítězství družstva z prvního roč-
níku – 1. C družstvo A. Druhou příčku obsa-
dilo družstvo 2. A – A a třetí příčku 2. B – B.

Malým sportovcům se soutěž líbila 
a společně si užili páteční odpoledne.

Mgr. Renata Kubalová, garant akce
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LYŽAŘSKÉ KURZY 2024

ZŠ Dobrá jela do Jeseníků otestovat 
tamní sněhové podmínky. Lyžařský výcvi-
kový kurz patří mezi akce školy, na které 
jeho účastníci dlouho nadšeně vzpomínají. 
Kromě lyžování si děti užívají společný čas 
strávený se svými spolužáky. 

Tento rok se žáci 7. tříd vypravili znovu na 
5 dnů do Jeseníků. Novinkou bylo ubytování 
ve Wellness penzionu Eva, který je situován 
u obce Dolní Moravice v rekreačním areálu 
Avalanche. Na děti čekaly příjemně zařízené 
pokoje i  prostor ke společnému setkávání. 
Lyžařský výcvik byl rozdělen na 2 turnusy. 
První se konal v termínu 3.1.-7.1. a zúčast-
nilo se ho 25 žáků. Druhý turnus proběhl ve 
dnech 28.1-1.2. a zúčastnilo se 27 žáků. Sně-
hové podmínky byly dobré. Sychravé počasí 
v prvním termínu dětem nebránilo v užívání 
si jízdy na sjezdovce. Žáci lyžovali na trati 
Myšák, která byla denně upravována. Ve 
druhém termínu skibus jezdil na Čerťák. Ši-
roká sjezdovka a nádherné slunečné počasí 
vytvořily dětem ideální lyžařské podmínky.

Společné večerní setkávání se stalo pří-
ležitostí k  vyjádření svých názorů, očeká-
vání a bylo i prostorem k aktivitám zaměře-
ným na vzájemné poznání se a  spolupráci. 
Rozmanitý program obsahoval přednášky 
o  bezpečnosti na horách, promítání filmu 
s  lyžařskou tematikou či společenské hry. 
Poslední den byl věnován zhodnocení poby-
tu, vzájemnému ocenění a vyhlášení výsled-
ků soutěží. 

Tradiční soutěží lyžařského kurzu, v níž 
si výherce odhlasují samy děti, je Nejlepší ly-
žař a Nejlepší lyžařka. Jedná se o významné 
ocenění, kdy je kritériem výběru kamarád-
ský přístup, vzájemná pomoc a  srdečnost. 
Z  prvního kurzu se stala nejlepší lyžařkou 
Alžběta Dudková (7. A) a nejlepším lyžařem 
Jan Mareček (7. A). Na druhém kurzu oce-
nění získali Adéla Filipová (7. C) a Vojtěch 
Zouhar (7. C). V druhém kurzu nám sněho-
vé podmínky dovolily uspořádat soutěž ve 
slalomu. Oblíbený závod vyhrála za dívky 
Adéla Tenglerová (7. C) a mezi chlapci byl 
nejrychlejší Vojtěch Zouhar (7. C). V  prů-

běhu celého pobytu vyučující 
sledovali udržování pořádku 
na pokojích a i za něj byli žáci 
ohodnoceni.

Všichni lyžaři si odnesli 
domů památeční listy, medai-
le, sladké odměny a také mno-
ho nezapomenutelných zážit-
ků. Poděkování patří dětem 
za jejich vzorné chování, všem 
kolegům za spolupráci, Klubu 
rodičů za příspěvek na skipasy 
a dopravu a obci Dobrá taktéž 
za příspěvek na skipasy.

Mgr. Petr Krus
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Mateřská škola informuje….
ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY

Ohlédnutí za starým rokem

Prosinec je pro každého z nás jeden z nej-
krásnějších měsíců v roce. Pojďme společně 
zavzpomínat, co jsme prožili s našimi dětmi 
v mateřské škole my…

My se čertů nebojíme – takto by se dal 
nazvat začátek měsíce prosince. Některé děti 
nad čertíky vyzrály a  samy se v  den nadílky 
nastrojily také. O  tuto Mikulášskou nadílku 
se nám letos postaraly děti z  naší  základní 
školy v Dobré, za což jim dodatečně patří ješ-
tě jednou naše poděkování.

A jaké by to byly Vánoce v MŠ bez nadíl-
ky? V dopoledních hodinách proběhla nadíl-
ka na všech třídách a v odpoledních hodinách 

se naší školkou rozezněly koledy ještě něko-
likrát, a to když se na všech třídách postup-
ně sešli rodiče, aby společně s námi přivítali 
vánoční čas. A tak se zpívalo, tvořilo, mlsalo 
cukroví a společně jsme si to náramně užili.
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Ale aby jste si nemysleli, že jen celý měsíc 
slavíme… Stihli jsme i lyžařský kurz na Bílé, 
kde nám po celý týden přálo počasí. Paní uči-
telky se po celou dobu kurzu staraly o pohodlí 
dětí, ale o výuku se postarala místní lyžařská 
škola. V pátek kurz navštívili rodiče dětí, kteří 
nevěřícně kroutili hlavami nad tím, co se je-
jich ratolesti za ten týden naučili. Takto z ve-
sela jsme ukončili starý rok a  jak nám začal 
Nový rok 2024? Nechte se překvapit.

Vlaďka Zajacová, třída Medvídci

CO NÁM PŘINESL LEDEN
Po vánočních svátcích jsme se v  novém 

roce opět sešli všichni ve školce, kde jsme 
začali týden povánočním tvořením korun 
z papíru pro Tři krále, kterými si děti zdobily 
své hlavy. Děti se opět pomalu zadaptovaly 
na školkový režim, ale aby ten vstup do no-
vého roku měly veselejší, pozvali jsme do naší 
školky Divadlo LETADLO, které si pro děti 
tentokrát připravilo zimní pohádku s názvem 
PRůZKUMNÍCI V LESE.

V  této interaktivní pohádce se objevi-
lo spoustu lesních zvířátek, liška, jelen, rys 
a  další. Zpívalo se, tancovalo a  do děje se 
také zapojily děti. Nejenže pomáhaly zvířát-

kům vyčistit potůček v lese, ale také pomohly 
jelenovi přivábit laňku troubením. Děti byly 
uchváceny množstvím písniček a  tanečků, 
které tato muzikálová pohádka nabízela.

My se těšíme na další jejich divadelní 
představení.

DEN V ŽUPANU NA VEVERKÁCH
Péče o své tělo je to nejpříjemnější, co si 

můžeme dopřát. A proto jsme se i  letos roz-
hodli, že si ve třídě VEVERKY uděláme tzv. 
,,Den v županu“.  

A nebylo to jen tak něco. Děti si připravi-
ly módní přehlídku župánků. Provozovaly se 
zde služby jako líčení, lakování nehtů, česá-
ní a  masírování různých částí těla. Součás-
tí zdravého životního stylu je pohyb, takže 
nechybělo ani cvičení, při němž se děti učily 
pracovat s dechem. Své smysly jsme rozvíjeli 
občerstvením, které dětem přichystaly jejich 
maminky. Děkujeme tímto maminkám za 
spolupráci.

Kateřina Baláž, třída Žabičky

A CO NÁS JEŠTĚ ČEKÁ?
V  novém roce nás čeká spous-
ta zábavy, událostí a  také se 
můžeme společně s  dětmi těšit 
na KARNEVAL s  doprovod-
ným programem KLAUNI NA 
VOLNÉ NOZE, který pomalu 
plánujeme a který se uskuteční 
v sále Základní školy v Dobré.
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Venkov pohledem Kristýny Pumrové
Pochází z  Dobré, je inženýrkou ekono-

mie, několik let pracovala jako poradkyně 
v české bance. Pak Kristýnu Pumrovou (za 
svobodna Březinová) osud zavál do realit-
ní společnosti, kde pracovala jako podpora 
technického oddělení, podílela se na péči 
o  nemovitosti společnosti. Následně přišly 
tři děti. Kromě dětí, rodiny a práce nejraději 
věnuje čas sportu. 

Můžeš na začátku představit svou součas-
nou práci?

Ve Sdružení obcí povodí Morávky pra-
cuji jako projektová manažerka. Společně 
se starosty členských obcí realizujeme pro-
jekty, které řeší společné problémy a potřeby 
našich obcí. Ve Spolku pro obnovu venkova 
Moravskoslezského kraje působím jako ta-
jemnice. Tady je mým úkolem administra-
tivně a organizačně zajišťovat chod spolku, 
být podporou předsedovi spolku a předávat 
užitečné informace našim členům. 

Můžeš zmínit nějaký projekt z  poslední 
doby, na kterém ses podílela?

Pro mne byla jednou z  největších pra-
covních výzev organizace Konference VEN-
KOV 2023. Konference trvala tři dny a zú-
častnilo se jí 320 zástupců obcí, místních 
akčních skupin a  další veřejnosti. Byla to 
skvělá škola života. Hlavní organizátorkou 
byla úžasná profesionálka Jana Liberdová 
z  Dobré, má předchůdkyně na pozici ta-
jemnice spolku. Ráda bych zmínila, že svou 
současnou funkci jsem přebírala po někom, 
kdo je profík, precizní člověk s  obrovským 
přehledem, s mnoha kontakty a vědomost-

mi. Pořád stojí při mně, když něco potřeb-
uji, tak se na ni vždy můžu obrátit a ona mi 
poradí.

Takový člověk je pro obec vždy velkým 
přínosem. Ještě by mne ke Konferenci 
VENKOV 2023 zajímalo, zda se účastníci 
shodli na nějakých závěrech?      

Hlavní moto konference bylo „Pro odol-
ný, prosperující, propojený a silnější venkov.“ 
Účastníci konference se shodli například na 
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tom, že je třeba zavádět měkká opatření pro 
zpestření krajiny, jako jsou biopásy a krajin-
né prvky. V podmínkách českého zemědělství 
je nutné více podporovat a využívat potenci-
álu rozvoje krátkých dodavatelských řetězců 
a  lokálního zpracování a  prodeje potravin. 
Moderní trendy je třeba propojit s  kořeny, 
tradicemi a  selským rozumem pod heslem 
„jít s dobou a nenechat si ukrást duši.“ Účast-
níci se tedy také shodli, že je dobré využívat 
obnovitelné zdroje energií podle místních 
možností.

Čím konference návštěvníky ještě upoutala?
Měli jsme tam i  trh místních produktů, 

kam byli pozváni místní výrobci, aby před-
stavili své lokální produkty, byla to další ces-
ta prezentace našeho kraje.    

Snažíte se podobně pomoci také místním 
řemeslníkům a  podnikatelům z  povodí 
Morávky?

Máme v plánu vytvořit ‚Produktový kata-
log SOPM‘. Chceme vytvořit katalog, kde bu-
deme prezentovat šikovné lidi z našich obcí, 
kteří něco vyrábějí nebo poskytují nějakou 
zajímavou či nevšední službu. Myslíme na 
ty malé podnikatele, co doma vytvářejí své 
výrobky, které jsou originální, ručně vyrábě-
né, co mají srdce. Z  vlastní zkušenosti vím, 
že ne každý má povědomí, že třeba v Dobré 
se vyrábí výborné perníčky, háčkují krásné 
hračky, v  blízké obci máme řezbáře, v  okolí 
se vyrábí čaje, marmelády, a  o  všech těchto 
šikovných lidech bychom chtěli dát ostatním 
vědět. Katalog má mít nejdříve elektronickou 
a  následně tištěnou podobu. Také chceme 
uspořádat trh těchto producentů. Slyšela 
jsem o zajímavém projektu odjinud, kdy tře-
ba jeden den v roce takoví místní ‚podnikate-

lé‘ připravili den otevřených dveří či dvorků. 
Občané, kteří měli zájem, si mohli v  tento 
den všechny objet a podívat se na vlastní oči, 
co nabízejí.

Co obecně venkov v Česku potřebuje?
Lidi, kteří o něj budou pečovat a dál rozvíjet.

Znáš nějakého odborníka na venkov, kte-
rého máš v oblibě?

Odborník a veliký srdcař je rozhodně pan 
Jiří Michalisko. Je to farmář z Jakartovic na 
Opavsku. Ze své farmy udělal krásné místo 
s restaurací. Je to člověk, který přesně ví, co 
náš venkov potřebuje a nebojí se za to bojo-
vat i na vyšších místech. Má štěstí, že na sebe 
dokáže navázat důležité lidi a  má kontakty 
na různých místech, dokáže je spojit, vytě-
žit nebo získat od nich co nejvíc pro venkov. 
Baví mne poznávat lidi z  této oblasti, oni 
dokážou být hodně zapálení, a když si něco 
vezmou do hlavy, tak si za tím jdou. 

Sleduješ soutěž vesnice roku?
Jeden z  vyhlašovatelů soutěže Vesnice 

roku je náš Spolek pro obnovu venkova. 
V  posledních letech se naše obce v  Morav-
skoslezském kraji do soutěže hlásí příliš 
málo. V březnu připravujeme v rámci spol-
ku dvoudenní motivační výjezdní seminář 
do Olomouckého a Zlínského kraje za oce-
něnými vesnicemi. Teď v posledních dnech 
řeším, kam pojedeme, co tam uvidíme. 
Chceme starosty namotivovat, aby se ne-
báli přihlásit. Snažím se starostům předat, 
že pozitiva převyšují negativa, ke kterým 
patří třeba časová náročnost a potřeba pro 
to něco udělat. Snažím se jim podat, co to 
jejich obci přinese. I  Dobrou se snažím do 
soutěže zařadit.
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Jaké problémy obvykle mají vesnice v na-
šem kraji, co nejvíce nebo nejčastěji potře-
bují?

Problémy? Jako všude to jsou omeze-
né finanční zdroje. Většinu projektů nejsou 
obce schopné realizovat ze svých vlastních 
prostředků. Co potřebují? Schopné lidi. Je 
to stejné jako všude. Bez schopných lidí se 
z  obcí stanou jen skanzeny, kde se zastavil 
čas. Ale když se na to kouknu z druhé strany, 
je také nutné, aby byli občané ochotni s obcí 
spolupracovat. Heslo jedné z vítězných obcí 
soutěže Vesnice roku bylo: „Neptejte se, co 
pro Vás může obec udělat. Ptejte se, co můžete 
udělat Vy pro obec.“

Ještě dva dotazy k našemu mikroregionu. 
Pracuješ na nějakém projektu zaměře-
ném na problémy, které mají všechny obce 
společné?

Všechny obce se nyní například podílí 
na projektu ‚Předcházení vzniku jednorázo-
vého nádobí ve Sdružení obcí povodí Moráv-
ky‘. Všichni to známe. Po akcích, které se 
v obcích konají, zůstávají pytle odpadků od 
občerstvení. V  těch lepších případech od-
pady skončí v koších, v těch horších se tam 
dostanou až díky pracovníkům technic-
kých služeb obce. Díky projektu a penězům 
z  Operačního programu Životní prostředí 
2021-2027, budou mít obce prostředky na 
koupi plastových kelímků, které jsou určeny 
k  opakovanému použití. Hromady odpadu 
pak nebudou vznikat. 

Co tě v  našem mikroregionu v  poslední 
době nejvíce zaujalo?

Mám ráda místa, kde to dýchá, kde jsou 
lidi pospolu. Myslím si, že u nás v Dobré je 

takovým výjimečným projektem Dobrosad. 
Už jenom ta myšlenka, kam se to snaží tvůrci 
projektu směřovat, co chtějí kolem sebe vy-
tvořit, čím žijí. V dalších vesnicích mne třeba 
zaujal Festival sněhu na Morávce a  festivá-
lek Haťok na Krásné. Lidé tam chodí rádi, 
má to dobrou atmosféru, je to na krásném 
místě a  je to vyhlášené. Jinak se moc často 
kulturní akce dublují, bylo by fajn, kdyby byli 
lidé naučeni, že si mohou vyzobávat z kultu-
ry ve více obcích, že za zajímavými akcemi 
mohou chodit i jinam … Možná že vzájemná 
propagace ještě není dostatečně velká.  Akcí 
je všude v  současné době příliš mnoho, je 
proto třeba je vymýšlet s rozvahou. 

Jaký je tvůj vztah k venkovu, kde žiješ? Co 
máš na venkově ráda?

Upřímně? Nedovedu si představit, že by-
dlím ve městě, ale na druhou stranu ani život 
na samotě mě neláká. Mám tady po ruce vše, 
co potřebuji pro pohodlný život, ale i  mož-
nost prchnout do přírody, do klidu.

Připravil Petr Salamon



2/2024

- 19 -



- 20 -



2/2024

- 21 -



- 22 -



2/2024

- 23 -

Ze skautského života Doberčat:
LIMETKY V CHALOUPCE 
POD VRŠKEM

V  pátek odpoledne jsme přišly na faru 
a Gabka nám dala peníze a dopis, ve kterém 
bylo, v  kolik nám jede autobus a  další po-
drobnosti, a pak nás opustila. Nasedly jsme 
na autobus a jely jsme na zastávku Úspolka. 
Pak jsme šly do kopce s velkými taškami. Ve 
tmě po cestě jsme trochu zabloudily a pou-
štěly jsme si písničku Pink fluffy unicorn. 
Potom jsme zavolaly Gabce a ona nám řek-
la, kam přesně máme jít. Potom jsme šly po 
svítících náramcích. A  pak jsme konečně 
došly do chaty. Po příchodu jsme si zabraly 
postele a  vybalily jsme si věci a  hrály jsme 
hru Kent. Pak jsme zase hrály Kenta a  po-
tom zase a zase a hrály jsme ho celý večer. 
Potom jsme si daly jídlo z domu, šly jsme si 
umýt zuby a pak spát. Večer byla dost zima.

Ráno se Klaudi s Kájou snažily rozdělat 
oheň, ale nakonec ho musela rozdělat Gab-
ka. Pak jsme měly rozcvičku, kterou vedla 
Kája ve spacáku. Potom jsme začaly dělat 
snídani: salám, šunka, sýr, okurka, paprika 
a rohlík.  Potom jsme vyřezávaly lžičky, ale 
moc nám to nešlo. Pak jsme dělaly mrkvo-
vý salát na svačinu, i když byl už čas oběda. 
Mia s Nelčou se po svačince šly klouzat na 
střechu. Oběd jsme začaly vařit trochu poz-
dě, ale to nevadí. Vařily jsme ho úplně samy! 
Byl to těstovinový salát a  byl výborný. Ale 
daly jsme tam omylem i  zeleninu, co měla 
být na večeři.

Pak jsme měly dlouhý odpolední klid, 
abychom vytrávily všechen salát a  šly zase 
hrát Kenta. Když se setmělo, tak přišla Han-
ča. Hanča s Gabčou nám pak připravily stez-

ku odvahy ze svítících náramků, na konci 
které byly v truhličce barevné kamínky, které 
jsme si za odměnu mohly vzít. Večer pak při-
šel i Koci. A taky cizí kočka. Gabka s Kocim 
pak šli domů a vzali s sebou i tu kočku.

V  neděli ráno nás probudila Hanča 
sama, protože Gabča odjela na brigádu. Jak 
jsme posnídaly ovesnou kaši, tak jsme si 
sbalily batohy a vyrazily jsme. Ráno za námi 
zase přišla ta kočka, kterou jsme pak pojme-
novaly Pudink. Polovinu cesty s námi se no-
sila na batozích kočička Pudink, ale v druhé 
polovině cesty se rozhodla, že se vrátí na 
chatu. Všechny jsme byly smutné. Jak jsme 
došly dolů, tak jsme byly zmrzlé. Na zastáv-
ce jsme dostaly tatranku a nastoupily jsme 
do autobusu. V něm jsme si povídaly s Han-
čou. Vystoupily jsme z autobusu a vyzvedli 
si nás rodiče.

Limetky
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BOBOVAČKA MEDOVÉ HOŘČICE
Sluneční paprsky projasňovaly azuro-

vé nebe, které nás uvítalo během vstávání 
na výpravu 1. oddílu. Jak už nasvědčovalo 
ráno, i celý zbytek dne byl ve znamení pře-
krásného zimního počasí, lepší jsme si snad 
ani nemohli přát.

Na srazu jsme se přivítali s  kamarády 
u klubovny, naložili jsme svá sněžná „vozi-
dla“ k Jorgovi do auta a autobusy se dopravi-
li až na Visalaje, kde jsme k bobování využili 
nefunkční areál lyžařské sjezdovky. Bobo-
vání bylo skvělé, všichni jsme byli nadšení 
už po prvním sjezdu dolů z kopce. Chvílemi 
dokonce nebyl znát rozdíl mezi vedoucími 
a  dětmi, všichni jsme blbli stejně. Během 
bobování jsme si dali svačinku a společně se 
vyfotili. A když už se blížil odjezd autobusu 
zpět domů, tak jsme se zahřáli a dali si teplý 
čaj, nebo občerstvení v nedaleké restauraci. 
Poté jsme se spokojení a unavení vydali na 
cestu zpět.

Kristýna „Želva“ Goldová

Ze šachových polí
Soutěže družstev šachového oddílu So-

kolu Dobrá pokračovaly v  lednu dalšími 
koly.

2. LIGA
V 6. kole 2. ligy skupiny F jsme zajížděli 

na Zlínsko do malebné vesnice Hošťálková, 
kde jsme se utkali s místní rezervou, jejichž 
„A“ družstvo se může pochlubit tím, že jako 
jediná vesnice v republice hraje naší nejvyšší 
šachovou soutěž – Extraligu. 

„B“ tým Hošťálkové je složen z  kvalit-
ních hráčů, což dokazuje i postavení v tabul-
ce. Čekalo nás další velmi náročné utkání, 
které nakonec mělo příznivý vývoj. Konečné 
vítězství 5,5 : 2,5 bylo velmi cenné z  toho 
pohledu, že jsme byli po šesti odehraných 
kolech stále bez ztráty bodů.

První naše zaváhání přišlo bohužel v ná-
sledujícím sedmém kole v domácím utkání 
s rezervou Třince, která se letos nachází ve 
spodních patrech tabulky. Soupeř nasadil 
takřka nejsilnější sestavu a velmi brzy se do-
stal do vedení v poměru 2 : 0.  Tento náskok 
jsme jen těžce stahovali a nakonec naše vý-
hra v poslední partii pro nás znamenala ví-
ceméně šťastnou remízu v poměru 4 : 4.
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Díky zaváhaní v  posledním kole se náš 
náskok před druhou Ostravou snížil, ale 
stále si užíváme vedení v soutěži, které jsme 
dosud v historii šachového oddílu nezažili.

KRAJSKÁ SOUTĚŽ

Naše rezerva nadále pokračuje ve vítěz-
né sérii, které ji zajišťuje v  tabulce výborné 
2. místo.

V  6. kole jsme těsně porazili družstvo 
z Hošťálkovic v poměru 4,5 : 3,5. 

Následně jsme se v  „okresním derby“ 
utkali v  souboji o  druhou příčku tabulky 
s  družstvem Brušperka. Celé utkání jsme 
měli pod kontrolou a mohli jsme se radovat 
z vítězství 5 : 3.

OKRESNÍ PŘEBOR

Také „C“ družstvo kromě jedné remízy 
s  naším „D“ týmem v  prvním kole nadále 
vítězí a v tabulce se po zaváhání Lhotky po-

prvé posunulo na první místo. V posledních 
dvou kolech zvítězili nad Dobraticemi „B“ 
5 : 0 a tamní „A“ tým jsme taktéž jednoznač-
ně porazili 4,5 : 0,5.

Ani „D“ družstvo neprohrává. V  po-
sledních dvou kolech si připsalo dvě remízy 
za výsledky v  poměru 2,5 : 2,5. Jednalo se 
o utkání s družstvy Interchessu F-M a Třince 
„D“. Jedinou prohru tak „D“ družstvo zatím 
má jen s týmem BŠŠ F-M.

V  dalších kolech jednotlivých soutěží 
přivítáme v naší klubovně v Hasičské zbroj-
nici následující družstva:

11. 2. 2024  (neděle od 10:00)  ve 2. lize 
ŠK Vsetín a zároveň v krajské soutěži druž-
stvo Kopřivnice „B“

17. 2. 2024 (sobota od 9:00) v okresním 
přeboru družstva Bystřice a Lhotky

Za ŠO Sokol Dobrá Otmar Carbol
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TJ Sokol Dobrá - Report základní části KZL 
2023/24 - Mladší žáci

Prvním našim týmem, který nastoupil 
o  prodlouženém víkendu k  turnaji 1.  kola 
KZL v Raškovicích, byl tým MŽ "A". Kluci 
a Barča potvrdili dobrou formu z KS MŽ, 
kde po podzimní části drží 3. příčku s bo-
dovým dosahem na čelo tabulky. První dvě 
utkání proti Staříči a  Kravařím jsme po 
kvalitním výkonu vyhráli. Třetí utkání pro-
ti tradičnímu soupeři z Raškovic jsme pro-
hráli, nebyli jsme schopni zareagovat na 
rotaci hráčů soupeře, a to nám činilo velké 

problémy při defenzívní činnosti. Ostravici 
jsme porazili nejmenším možným rozdí-
lem. V  posledním utkání proti Václavovi-
cím jsme v poslední minutě po hrubé chybě 
na pravé straně hřiště přišli o vítězství jak 
v  utkání, tak celého turnaje. Celkový do-
jem z  turnaje mám dobrý, ale s  nutností 
zapracovat na rozehrávce, lepší práci útoč-
níků při nabízení se ve volných prostorech 
a hlavně lepšího bránění útočících obránců 
soupeře. Bilance 4:1:0
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•	 Dobrá "A" - Staříč "C"   2:1   Mareček 2x

•	 Dobrá "A" - Kravaře "A"   2:0   Bielčik 1x, 
Sobková 1x

•	 Dobrá "A" - Raškovice "A"   1:3   Dužda 1x

•	 Dobrá "A" - Ostravice "A"   1:0   Malyšek 1x

•	 Dobrá "A" - Václavovice "B"   2:2   Bielčik 
1x, Sobková 1x

•	 Sestava: Malyšek, Bielčik, Mareček, 
Guniš, Sobková, Dužda M., Voroniuk, 
Pala (B)

•	 Realizační tým: Malyšek, Mareček

Druhý tým MŽ "B" nastoupil k 1. kolu 
KZL v  sobotu 18. 11. rovněž v  Raškovi-
cích. Tým složený z mladších kluků mě vel-
mi příjemně překvapil přístupem k  utkání 
a  bojovností. V  prvních třech utkání, které 
borci prohráli jsme střídali dle „časomíry” 
a pozorně sledovali, jak komu sedne určitý 
post. Ve čtvrtém utkání tato metoda „ladě-
ní” přinesla výrazné zlepšení hry a výhru na 
týmem z Poruby. 

V  posledním utkání proti suverénnímu 
Starému Městu, které své soupeře doslova 
drtilo, jsme v  této taktice pokračovali a ne-
být chyby v  bránění soupeřova obránce na 
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levé straně hřiště, který nám po individuální 
akci vstřelil branku, mohli jsme bodovat po-
druhé. První tři utkání odchytal na střídačku 
Matyáš a  Kryštof, na zbývající dvě utkání 
v  brance nastoupil Viktor. Pozitivem všech 
utkání je, že si kluci dokázali vytvářet spous-
tu šancí, které až se začnou dařit proměňo-
vat, tak to bude jedna velká paráda. Pro ně-
které hráče to byl první turnaj v životě a snad 
si z jeho průběhu vezmou inspiraci a motiva-
ci dál na sobě pracovat. Bilance 1:0:4

•	 Dobrá "B" - Frýdlant "A"   0:4   

•	 Dobrá "B" - Havířov "A"   1:2   Stříž 1x

•	 Dobrá "B" - Baška "B"   0:1   

•	 Dobrá "B" - Poruba "D"   4:3   Sikora 2x, 
Stříž 1x, Carbol 1x

•	 Dobrá "B" - Staré Město "B"   0:1   

•	 Sestava: Stříž, Dužda D., Melichařík, Voj-
kovský, Tomis, Nytra, Krupa, Sikora, Ha-
vlas, Carbol Š., Chromec, Novák  

•	 Realizační tým: Malyšek, Knödl V.

V  sobotu 9. 12. 2023 odehrálo našich 
sedm borců 2. kolo KZL v  Brušperku. 
Spousta hráčů se z  různých důvodů omlu-
vila. Osu našeho prvního týmu tvořili pou-
ze tři kluci základní sestavy z  1. kola a  tak 
jsme museli na poslední chvíli povolat čtyři 
ochotné kluky z druhého týmu. Ti si nevedli 
vůbec špatně a výborně doplnili kádr.   

Utkání to byla vyrovnaná, velmi těžká, 
rychlá a  bojovná. Vzadu to výborně zavíra-
li Johny s  Vikym a  záda jim jistil famózní 
Seba. Vpředu jim výborně pomáhal Štěpa, 
Míša, Erik a Pája. Celý turnaj jsme odehráli 
bez jediné porážky s bilancí 2:2:0

•	 Dobrá "A" - Brušperk "D" 1:1 Voroniuk 1x

•	 Dobrá "A" - Klimkovice "A" 1:1 Vojkov-
ský 1x

•	 Dobrá "A" - Bečva "A" 1:0 Malyšek 1x

•	 Dobrá "A" - Poruba "D" 1:0 Voroniuk 1x

•	 Sestava: Malyšek, Mareček, Moravec, Si-
kora, Voroniuk, Vojkovský, Pala 

•	 Realizační tým: Malyšek, Mareček

V  sobotu 16. 12. 2023 odehrálo naše 
druhé mužstvo mladších žáků 2. kolo KZL 
ve Smilovickém sportovním centru. Výkon 
byl zpočátku vlažný, ale s  každým dalším 
odehraným utkáním jsme se zlepšovali. 
Proti favoritům turnaje z Poruby a Havířova 
jsme dokázali úspěšně bodovat. 

•	 Dobrá "B" - Sedliště "B" 1:1 Vojkovský 1x

•	 Dobrá "B" - Brušperk "C" 0:3 

•	 Dobrá "B" - Staříč "D" 3:0 Sikora 1x, 
Sobková 1x, Glombica 1x

•	 Dobrá "B" - Poruba "C" 0:0 

•	 Dobrá "B" - Havířov "A" 1:0 Sobková 1x

•	 Sestava: Stříž, Tomis, Melichařík, Vojkov-
ský, Tureček, Nytra, Krupa, Sikora, Chro-
mec, Sobková, Glombica, Malyšek (B)

•	 Vedoucí mužstva: Malyšek

V novém roce pokračovala Krajská Zim-
ní Liga 3. a 4. kolem. Jako první nastoupili 
do 3. kola borci z prvního týmu v sobotu 6. 
1. v Raškovicích. Sestava nebyla kompletní, 
přesto jsme měli bilanci 2:1:2. Opět doplá-
címe na slabou produktivitu v  zakončení, 
i  když herní převaha je na naší straně. Po 
tomto turnaji nás opustila hráčka Barbora 
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Sobková, která přestoupila do dívčího týmu 
v  Brušperku. Přejeme hodně štěstí v  další 
sportovní kariéře.

•	 Dobrá "A" - Staříč "D"   2:0   Glombica 1x, 
Tomis 1x

•	 Dobrá "A" - Vratimov "A"   2:0   Sobková 
1x, Malyšek 1x

•	 Dobrá "A" - Brušperk "Nd"   0:3   

•	 Dobrá "A" - Staré Město "B"   1:1   Sob-
ková 1x

•	 Dobrá "A" - Stará Bělá "A"   0:3 

•	 Sestava: Malyšek, Glombica, Guniš, Sob-
ková, Voroniuk, Pala (B), Tomis, Vojkovský

•	 Realizační tým: Malyšek

Druhý tým nastoupil do 3. kola v sobotu 
13. 1. ve Smilovicích. Tým je složený pri-
márně z mladší hráčů roku 2012, ale každou 
čtverku doplňuje v obraně jeden zkušenější 
borec. Musím kluky pochválit za výborný 
výkon a  jako jediný tým turnaje nepocítili 
hořkost porážky. Bilance 2:3:0.

•	 Dobrá "B" - Poruba "D"   2:2   Nytra 1x, 
Mareček 1x   

•	 Dobrá "B" - Staříč "C"   1:1   Bielčik 1x

•	 Dobrá "B" - Kunčice "A"   4:0   Voroniuk 
2x, Tureček 1x, Vojkovský 1x  

•	 Dobrá "B" - Frýdlant "A"   3:3   Nytra 1x, 
Voroniuk 1x, Bielčik 1x

•	 Dobrá "B" - Sedliště "B"   3:2   Tureček 1x, 
Sikora 1x

•	 Sestava: Bielčik, Voroniuk, Stříž (B), To-
mis, Vojkovský, Tureček, Nytra, Sikora, 
Chromec, Mareček

•	 Realizační tým: Malyšek, Mareček

4. kolo zahajovali kluci z druhého týmu 
v  sobotu 27. 1. 2024 v  Brušperku. Složení 
čtveřic mělo stejný koncept jako v minulém 
kole. Střídání pravidelné dle časomíry. Před-
vedená hra byla dobrá, kluci se snažili, ale 
opět nám to tam nepadalo. Máme výbornou 
obranu, která na turnajích převládá mini-
mem inkasovaných gólů, ale stále nám chybí 
důraz a klid v zakončení. Bilance 1:1:3.

•	 Dobrá "B" - Brušperk "C"   0:2      

•	 Dobrá "B" - Václavovice "B"   0:1   

•	 Dobrá "B" - Stará Bělá "A"   0:0     

•	 Dobrá "B" - Mošnov "B"   0:3   

•	 Dobrá "B" - Havířov "A"   1:0   Bielčik 1x

•	 Sestava: Pala, Tomis, Vojkovský, Tureček, 
Moravec, Malyšek (B), Mareček, Bielčik, 
Melichařík

•	 Realizační tým: Malyšek, Mareček

Sérii turnajů základní části KZL ukon-
čili kluci z prvního týmu v neděli 4. 2. 2024 
v  Raškovicích. Kompletní sestava, výborná 
hra a  proti všem soupeřům jednoznačná 
herní převaha. Ale je tu zase problém a ten 
se jmenuje kocovka. Paradoxem je, že pro-
ti celkovému vítězi turnaje z  Bolatic jsme 
nasázeli šest gólů. V  ostatních utkáních se 
prakticky v  kuse otřásaly konstrukce sou-
peřových branek. Předvedená hra zaslouží 
jednoznačně pochvalu a  náš realizační tým 
čeká obrovský kus práce na kvalitě zakonče-
ní. Bilance 2:2:1.

•	 Dobrá "A" - Staříč "C"   1:0   Mareček 1x

•	 Dobrá "A" - Staré Město "B"   1:1   Maly-
šek 1x
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•	 Dobrá "A" - Bolatice "B"   6:1   Mareček 
3x, Glombica 1x, Malyšek 1x, Bielčik 1x

•	 Dobrá "A" - Kravaře "B"   0:1   

•	 Dobrá "A" - Ostravice "A"   1:1   Mareček 1x

•	 Sestava: Malyšek, Bielčik, Mareček, Glo-
mbica, Pala (B), Vojkovský, Tureček

•	 Realizační tým: Malyšek, Mareček

Finálové turnaje KZL MŽ:
Dobrá "A" v  sobotu 3. 2. 2024 v  Bru-

šperku, sraz v 13:15. Umístění po základní 
části 10./30.

Škoda nevydařeného 3. kola, které jsme 
neodehráli v kompletní sestavě. I tak se bor-

ci nominovali do „Malého Finále”, kde bu-
deme hrát o celkové 7. místo. Měli jsme to 
rozehrané na velké finále.

Dobrá "B" v neděli 3. 3. 2024 v Raškovi-
cích, sraz 13:15. Umístění po základní části 
16./30.

Po velmi dobrých výkonech jsme se no-
minovali do „Doplňkového Finále č. 1”, kde 
budeme hrát o celkové 13. místo.

Soutěže KZL se zúčastnilo celkem 30 
týmů z MS kraje.

Děkujeme rodičům a  fanouškům za 
podporu a dopravu borců.

Petr Malyšek, TJ Sokol Dobrá

Z domu určeného k demolici se stává  
Centrum pro rodinu a sociální péči

Ostravské Centrum pro rodinu a so-
ciální péči z. s. bude mít všechny své 
sociální služby i zázemí pro prorodinné 
aktivity pod novou střechou. Naše Cent-
rum dosud sídlí v budově nacházející se 
v areálu Lékařské fakulty Ostravské uni-
verzity. Ta však prochází obrovským roz-
vojem včetně rozšíření areálu a stávající 
budova Centra je určena k demolici. Pro 
zachování fungování všech služeb a ak-
tivit bez dopadu na jejich uživatele a kli-
enty je tedy stěhování nezbytné. 

V  pátek 5. 1. 2024 byla budova bý-
valé ubytovny sester v  areálu Městské 
nemocnice Ostrava předána firmě MV 
STAVBY VJAČKA s. r. o., která je zhoto-

vitelem plánované rekonstrukce. Dříve 
opuštěný dům tak nebude sloužit pouze 
protialkoholní záchytné stanici, která 
zde svůj provoz zahájila v září loňského 
roku. Další čtyři patra budovy se stanou 
novým místem pro páry, rodiny i osoby 
se zdravotním postižením. 

Byla tedy zahájena nová etapa živo-
ta Centra pro rodinu a sociální péči. My 
se těšíme na léto roku 2025, kdy bude-
me moci své služby a aktivity nabídnout 
v nové budově odpovídající všem potře-
bám a přáním našich klientů a uživatelů.

Radka Moricová,  
Centrum pro rodinu a sociální péči
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Stalo Se před 100 lety (vybíráme z tisku roku 1924)
Tuhá zima přeje sportovcům. Letos je taková zima, jaké dlouho nebylo.

U nás v Pobeskydí není už 30 let pamětníka, který by takovou zimu
pamatoval. Horské obce byly úplně odděleny od světa a kuče byly zaváty
až po střechy. Naposled prý bylo tolik sněhu v roce 1868. Sanice byla
výborná a lyžaři i mládež si takovou zimu pochvalovali. Na Prašivé byly
toho roku prvně závody lyžařů v kraji — sjížděli se do Komorní Lhotky.

Oběšenec. 4. března nalezen v našem lese oběšený 23letý Ludvík Vojtík, syn hutníka
z Malých Kunčic (Kunčiček u Bašky). Důvod jeho hrozného počinu není znám.

Květen byl teplý, ale bouřlivý. Jedno odpoledne přišlo k nám takové krupobití, že
zničilo na mnoha místech úplně obilní úrodu. Pole musela být nově zorána a jinými
plodinami oseta a osázena. Krup velikosti lískových ořechů napadlo až na 20 centimetrů. Po
roztání byla pole na několik hodin pod vodou a škoda veliká. 

Hrozně řádila bouře. V neděli 22. června pořádal zdejší odbor Matice osvěty lidové
slavnost na památku svého 30letého trvání. Odpoledne po 3. hodině, kdy počali se sjíždět
hosté a spolky, objevila se na severozápadě tmavá mračna, která nic dobrého nevěštila. Brzy
překvapila nejen naší obec, ale celý širý kraj hrozná bouře. Blesky se křižovaly a nastala
průtrž mračen. Blesk uhodil do sloupu elektrického vedení u továrny Lichtensternovy
naproti domku Anny Adámkové č.p. 214, sjel po elektrickém vedení do domku a zabil
u stolu sedící 26letou dceru Anku. Potok za vesnicí proměnil se v půl hodině ve velké jezero,
v šíři 10 metrů odnášel z luk seno, voda vnikla jak na Hurkách, tak na dolním konci do
obydlí. Sklepy byly plné vody. Také do statků doktora Možíška a sedláka Pitříka (č.p. 78 a 81)
a také do sklepů obecního hostince dostala se voda. Boudy se psy plavaly ve vodě. V obci byl
učiněný poplach. Pomoc zdejšího hasičského sboru se velmi dobře osvědčila. I později se
ukázaly následky této katastrofy. Ze znečištěných studní onemocněli mnozí dospělí i děti na
červenku a tyfus, z nichž pár dětí i zemřelo. Z nařízení zdravotního oddělení okresní politické
správy ve Frýdku byly studny vyčištěny, také hnojiště upravena; nemoci pak pominuly.

Pan president hostem naším! Záhy po této strašné průtrži prožíval náš lid radostné dni,
neboť zavítal k nám náš milovaný prezident tatíček Masaryk. Přijel v pondělí 23. června do
Opavy a zdržel se tam do středy 25. června. Pak jel přes Paskov k nám. Ve Frýdku byl
slavnostně uvítán a pak zavítal do Frýdlantu a do Valašského Meziříčí a na to přes Dobrou
do Hnojníku, kde v zámku přenocoval. — Frýdecké nádraží bylo ve slavnostním hávu jako
nikdy dosud. Ke 3. hodině odpolední tisíce dětí nejen z měst nad Ostravicí, ale i od nás
a z jiných dědin v okolí přišly ve slavnostní náladě s červeno–modro–bílými praporky, dále
spolky, zástupcové obcí. Ve 4 hodiny odpoledne zazněly slavnostně fanfáry z Libuše a tisíce
hlasů vítaly bělounkou hlavu v okně projíždějícího vlaku. Pan prezident je pozdravně přivítán
a opět vstoupiv do vlaku, za hřímavého „sláva!“ a „nazdar!“ odjechal do Frýdlantu. Navečer,
když projížděl přes naší obec (již v autě), tu udělaly školní dítky špalír okolo silnice. V ty dny
prožíval slezský lid svátky. Všechen lid slezský a zejména též náš venkovský lid vítal vřele mi-
lovaného prezidenta a projevil mu svou plnou příchylnost, upřímnou lásku i povinnou
poctu. — Kdo z mocipánů před převratem šel by se mezi lid podívat?!

Frýdecké muzeum v zámku. Ve frýdeckém zámku bylo 6. července otevřeno Zeměděl-
sko–vlastivědné muzeum, jež je umístěno ve více zámeckých místnostech. Stalo se tak
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okázalým průvodem z Bruzovské ulice se slavným banderiem a s řečí předního našeho
národního zanícence a iniciátora tohoto počinu Joži Vochaly. Frýdecké muzeum je pobočkou
Československého zemědělského muzea v Praze — jako prvé v republice zpřístupnilo své
sbírky v najatém rytířském sále. Spíše jde ale o národopis než zemědělství.

Vyloupili hostinec. V noci ze soboty 29. na neděli 30. listopadu vloupali se neznámí
pachatelé do hostince Evy Materové v Dobré (na rozcestí) a odcizili různých lihových nápojů
a potravin v ceně přes 800 Kč (kolem 40 000 dnešní měny).

Říšská cesta. Tato tepna protínající Dobrou je v letní době pravým utrpením. Všude
jinde jezdí se na kole uprostřed cesty, kdežto na říšské cestě dosud cyklisté nejraději jezdí po
chodníčku — na okraji cesty, který je přece určen pro pěší. Člověk aby velocipedářům
neustále uhýbal. Druhou zajímavostí jsou sloupy prachu zvedajícího se za každým automobilem
a padajícího do očí, nosů i oken. Nebylo by třeba nosit protiplynové masky, jaké jsme měli za
války? Přitom by stačilo alespoň jedenkrát denně silnici pokropit. (Silnice bude vydlážděna
žulovými kostkami až v roce 1932.)

Z novin. Františku Velčovskému z Dobré bylo při práci v Neumannově přádelně horko
a tak si otevřel okno. To nebylo vhod dělnici Žofii Břízkové, které je stále zima — proto okno
zpět zavřela. To opakovalo se asi třikrát, a když Velčovský po čtvrté okno otvíral, aby ho
trochu schladila, vylila mu Břízková na hlavu hrnec vody, a aby to bylo trochu důkladnější,
začala ho oním hrncem tlouci po hlavě. Byla zatčena a bude se zpovídat za to u soudu.

Přesný čas. Kostelní hodiny nemívají přesný čas a lidé se mohou spolehnout jen na vlak.
Všechny hodiny se řídí podle signálu v každé železniční strážní budově. Nádraží mívá
zaručeně přesný čas. Přesně v poledne zazní 12 úderů na signální zvonec, aby si všichni
železniční zřízenci mohli seřídit čas. Podle toho jsou rychtovány i hodiny na věži v Dobré,
a tak není obavy, že by šly nepřesně, jako ve vesnicích, kde nádraží není a dráha jimi nevede.

Sebevražda krávy. V sobotu 12. července spáchala v Dobré jistá kráva v mladém věku
svého života sebevraždu tím, že volila sobě hrdinnou smrt pod koly osobního vlaku. Nešťastný
pastýř posbírav nejdříve ostatky její na hromadu, usednul si k těmto a dal se do usedavého
pláče. Co bylo příčinou sebevraždy — není dosud objasněno, leč maso z nešťastného dvou-
kopytníka vysekávalo se v Dobré za funt dobré české váhy po 2 rýnské 50 krejcarů. Tak popiso-
val do novin s ironickou nadsázkou redaktor, co se událo na železnici v Dobré „na Kamencu“.

Loupež rajfeisenky. O páteční noci 31. října vyloupili neznámí pachatelé ohnivzdornou
rajfeisenku v Dobré, použivše k tomu ostrých nástrojů, kterými tuto navrtali, otvor pak
vyříznuli, vyházeli z mezistění popel a zmocnili se obnosu 21924,65 Kč (něco přes milión).
Vyloupení bylo teprve zpozorováno na druhý den ráno pokladníkem, který povolal ihned
četnictvo. Pachatelé jsou dopadeni 13. listopadu v Moravské Ostravě. 

Uhořel chlapec. V pátek 10. října hořelo u Adama Jakubka. Stalo se tak o 10. hodině do-
poledne po přejezdu vlaku z Dobré k Těšínu, kdy vzplála stodola usedlosti č.p. 219. Požár
živený jsa silným větrem schvátil zakrátko celou stodolu. V ní hráli si dva chlapci, z nichž
tříletý Rudolf vyběhl, avšak jeho 41/2letý bratříček Josef omámen jsa asi kouřem, padl
a uhořel. Hasiči z Dobré s pomocí obyvatel oheň uhasili a v troskách nalezli zuhelnatělou
mrtvolku nešťastného hocha. Otec se o strašném neštěstí dozvěděl až když přišel domů
z Karlovy huti, kde jest zaměstnán. Stodola shořela od jiskry z kolemjedoucího vlaku. Škoda
činí 22500 Kč a je jen částečně kryta pojištěním.

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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PROGRAM: KULTURNÍ VYSTOUPENÍ | TOMBOLA
|SOUTĚŽE | KAPELA BLOND

|

PROGRAM KULTURNÍ VYSTOUPPENÍ | TOMBOLAP

|
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800 80 70 60
nordictelecom.cz

Vyladěná Telly TV v ceně
Všechny tarify za jednu cenu

Akce platí pro nové zákazníky při objednávce do 31. 3. 2024.

INTERNET 
 s fotbalem v naladěné telce

295Kč
měsíčně
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäChTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Tří králový turnaj



Skautský ples

Obecní ples


